

Call of Applying for studying in the Egyptian universities and institutes

For international students

For the academic year 2022/2023

First Graduate

(Study in Egypt Initiative)

The administration of International Students Affairs at Egyptian Ministry of Higher Education announces the start of Applying for studying in Egyptian universities and institutes for the international students for the academic year 2022/2023 in the framework of initiative of study in Egypt which launching by Ministry of Egyptian Higher Education, as follow:

- Period from 20/6/2022 to 31/10/2022.
- Period from 1/12/2022 to 15/2/2023 for students who desire to join study during the second semester.

1- How to apply:

Applying should be electronically through the following link <http://admission.study-in-egypt.gov.eg> during the period of call, while the required documents have to be submitted to the Central Administration for Student Affairs (7 Ibrahim Abu El Naga st, - el sefarat district - Nasr City -- Cairo). For inquiries, please send an electronical message on the email of Central Administration for Student Affairs info@study-in-egypt.gov.eg or call the hot line 19064

2- Applying Conditions:

1. Applying student should not be an Egyptian.
2. To apply your application through the platform of study in Egypt <http://admission.study-in-egypt.gov.eg>, noting that student have to write his/her name as written in his/her passport.
3. Applying student should have secondary certificate or what is equivalent to it.

4. Fulfilling the required documents.
- 3- Required documents for applying on study in Egypt platform:
 1. Copy of academic certificate.
 2. Copy of valid passport.
 3. Personal photo for student.
 4. Copy of capacities exam, if any.
- 4- Required documents for applying to the administration of International Students Affairs at Egyptian Ministry of Higher Education:
 1. Certified original of secondary certificate or what is equivalent to it.
 2. Copy of valid passport.
 3. Seven (7) recent personal photos.
 4. Copy of birth certification.
 5. Result of qualification exam for faculties that required this.
 6. Receipts of paying services of (applying through the website 2000 E.P -- recent qualification, if any 1500 E.P./year – subscription international students club 305 E.G – modification of nomination 1500 E.P- postponement 1500 E.P - re-nomination 1500 E.P.- reenrollment in directed affiliation 1500 E.P. - transfer of enrollment 1500 E.P. – transformation 1500 E.P. - fixing nomination 1500 E.P.)
 7. Copy of initial nomination which is sent through platform of study in Egypt.
- 5- Methods of paying for services:
 - Electronical paying through platform of study in Egypt.
 - Bank deposit on Account no. outside Egypt
IBAN ACCOUNT NO: EG 430002046604660001000003967
SWIFT CODE: BMIS1GCXXXX
 - Bank deposit on account no. inside Egypt, ACCOUNT NO:4660001000003967
 - Fund of international students auspices and their clubs: ACCOUNT NAME – Bank Masr - abas el aqad branch

Call of Applying for studying in the Egyptian universities and institutes

For international students

For the academic year 2022/2023

Post Graduate

(Study in Egypt Initiative)

The administration of International Students Affairs at Egyptian Ministry of Higher Education announces the start of Applying for studying in Egyptian universities and institutes for the international students for the academic year 2022/2023 for post graduate in the framework of initiative of study in Egypt through the electronical site starting from 20/6/2022 till 30/11/2022 first period then second period 1/1/2023 till 31/5/2023 second period.

How to apply:

1. Applying should be electronically through the following link <http://admission.study-in-egypt.gov.eg> to fulfill all required data and attaching copy of valid passport and the rest of required documents – noting to write the full name to be as this in the passport and at the end of applying steps, the student should print the initial nomination.
2. The student should submit the originals of required documents to be the Central Administration for Student Affairs (7 Ibrahim Abu El Naga st, - el sefarat district - Nasr City – Cairo). For inquiries, please send an electronical message on the email of Central Administration for Student Affairs info@study-in-egypt.gov.eg or call the hot line 19064

Applying Conditions:

- 1- Applying student should not be an Egyptian.
- 2- To be a new student
- 3- The student who is accepted since more than two years can apply again.

- 4- To apply through the platform of study in Egypt <http://admission.study-in-egypt.gov.eg>.
- 5- Any student will not be accepted without the initial nomination through platform of study in Egypt <http://admission.study-in-egypt.gov.eg>.
- 6- Student should submit all documents during date of announcement, depending on that the file of student have to be sent through the express mail in deadline a month at most from the date of receiving the originals of student's documents, the file should include all documents required for call.

Required documents for applying on study in Egypt platform:

- 1- Copy of academic certificate.
- 2- Copy of valid passport.
- 3- Copy of transcript.
- 4- Copy of equivalent of certificate from the supreme council for universities or copy of equivalent report electronically from the website of supreme council for universities ([http:// equ.scu.eg/](http://equ.scu.eg/))
- 5- Copy of master or diploma certification, and this to apply for master and PhD.
- 6- Copy of receipt of paying, in case of banking deposit.

Required documents for applying to the administration of International Students Affairs at Egyptian Ministry of Higher Education:

- 1- Latest academic certificate that student got certified from
 - Ministry of Foreign Affairs of the country that issued the certificate and the Egyptian embassy/ cultural attaché in country which the student is existed.
 - Embassy of the country which issued the certificate or from the embassy of the student country in Egypt and the office of ratification belong to Egyptian Ministry of Foreign Affairs.
- 2- Seven (7) personal recent photos.

- 3- Equivalent certificate for the last academic certificate from the supreme council for universities certified, in case the student got his certification from outside Egypt.
- 4- Original of certificate of completion of graduate study and its equivalency from the supreme council of universities, in case student got this certification from outside Egypt.
- 5- Paying receipt for services of applying through website 2000 E.P. for each scientific degree in case of banking paying - 2000 E.P. tanseq services - services after tanseq "modification of nomination" 1500 E.P.- transformation 1500 E.P. - enrollment postponement 1500 E.P. - renomination 1500 E.P. (the amount may not be return in case of refusing the request)
- 6- Copy of student passport.
- 7- Letter from student's embassy in case his nomination on scholarship or mission.
- 8- Submitting the original of excellence certification certified in case the student apply for getting degree in medial specializations.

The rules of nomination on the scholarships
(Cultural Exchange - subcommittee for International Students at Ministry of
Foreign Affairs)

For the academic year 2022-2023 (graduate - postgraduate)

- 1- Student fulfills all qualifying conditions for joining the Egyptian universities for the academic stage in which the grantee is nominated.
- 2- For the international students who are candidates for grants, they are accepted in the Egyptian universities (in ordinary Sections only), and in case any one of them want to join a special academic program that need fees, the student should pay the tuition fees and expenses which the Egyptian student have to pay (either with the Egyptian pound or American dollar).
- 3- Deadline for embassies to send the list of candidates on grants of cultural exchange is 31/ 10/2022.
- 4- A percentage of 25% from the grants through the cultural programs and agreements and the subcommittee for international students at Ministry of Foreign Affairs are assigned for nomination on faculties of (medical sector - engineering - computers and information).
- 5- The assigned grants are allocated on universities all over the Arab Republic of Egypt within the limits of universities capacity.
- 6- International students whom acceptance are certified from the presidency have not the right to benefit from the academic grants, submitting exemption or reducing tuition fees and expenses that required from international students in foreign currency, except for following cases:
 - a- Special cases that should submit to the competent authority.
 - b- Student on grants of Egyptian Agency of Partnership for Development.
- 7- In case the embassy desires to nominate the students on grants from those who were already enrolled in Egyptian university before the current year, those students have to pay the payable tuition fees before enrolling them on grants.

- 8- In case any of embassies desires to transfer a number of grants that stated in the executive program from a stage to another, this can be through sending a formal letter from the embassy including this desire, then the transfer should be done as the following:
- a- In case of transfer from graduate to post-graduate, the transfer should be one grant to one grant.
 - b- In case of transfer from post-graduate to graduate, the transfer should be two (2) grants for post-graduate to one grant for graduate.
 - c- In all cases, transferring from stage to another should be after finishing credit of grants of stage to be transferred to.

Appel à candidature aux bourses
des universités et instituts égyptiens
pour les étudiants étrangers
pour l'année universitaire 2022/2023
Niveau licence (Initiative « Étudier en Égypte »)

L'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers au ministère d'Enseignement supérieur Égyptienne lance un appel à candidature pour les bourses aux universités et instituts égyptiens concernant les étudiants étrangers pour l'année universitaire 2022/2023 dans le cadre de l'initiative lancée par le ministère de l'Enseignement Supérieur égyptien "Étudier en Égypte",

La période de dépôt de candidature est ouverte :-

- Du 20/6/2022 au 31/10/2022.
- Et du 1/12/2022 au 15/2/2023 pour les étudiants souhaitant s'inscrire au second semestre.

1- Comment se postuler aux bourses :-

La demande est faite par voie électronique via le lien <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>, à condition que les documents requis soient soumis à l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers (7 Rue Dr Ibrahim Abu Al-Naga -- Hay el Sefarat – Nasr city - Le Caire)

Et pour toute demande de renseignements, un e-mail peut être envoyé à l'adresse e-mail de l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers : info@study-in-egypt.gov.eg ou appelez la hotline 19064

2- Conditions d'éligibilité: -

- L'étudiant doit être non-Égyptien.

- L'étudiant doit présenter via le site Web de la plateforme : étudier en Egypte : "<https://admission.study-in-egypt.gov.eg>" en écrivant son nom selon le passeport.
- Le candidat doit avoir obtenu un diplôme d'études secondaires ou son équivalent.
- Fournir tous les documents requis.

3- Les documents requis pour se présenter sur la plateforme d'études en Egypte :

- Une copie du certificat.
- Une copie de passeport valide
- Une photo personnelle de l'étudiant.
- Une copie du test d'aptitude, le cas échéant.

4- Documents exigés par l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers au ministère de l'Enseignement supérieur égyptien :

- Le diplôme d'études secondaires (original) ou son équivalent accrédité.
- Une copie de passeport valide.
- (7) photos personnelles récentes.
- Une copie de l'acte de naissance.
- Le résultat du test d'aptitude pour les facultés qui exigent ce test.
- Reçus de paiement pour services (service de postuler sur le site internet 2000 livres - service de coordination 2000 livres - service de mis à jour du certificat le cas échéant 1500 livres / an - service d'abonnement au club des étudiants étrangers 305 livres - service de modification de la nomination 1500 livres - ajournement 1500 livres - ré-nomination 1500 EGP - La réinscription en affiliation dirigée

- 1500 EGP - Le transfert d'inscription 1500 EGP - Le transfert 1500 EGP - confirmation de nomination 1500 EGP).
- Une copie de la candidature initiale envoyée via la plateforme "étudier en Egypte".

5- Modalités de paiement:

- Paiement électronique via la plateforme d'études en Egypte.
- Dépôt bancaire sur un numéro de compte hors d'Égypte N° DE COMPTE IBAN : EG 430002046604660001000003967, CODE SWIFT : BWISEGXXXX
- Dépôt bancaire sur un numéro de compte depuis l'Égypte N° DE COMPTE : 4660001000003967
- Fonds D'aides aux Etudiants étrangers et leurs clubs NOM DU COMPTE : Sur la succursale de la Banque Misr Abbas El Akkad.

Appel à candidature aux bourses
des universités et instituts égyptiens
pour les étudiants étrangers
pour l'année universitaire 2022/2023
Etudes supérieures

(Initiative Étudier en Égypte)

L'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers au ministère d'Enseignement supérieur Égyptienne lance un appel à candidature pour les bourses aux universités et instituts égyptiens concernant les étudiants étrangers pour l'année universitaire 2022/2023, niveau études supérieures, dans le cadre de l'initiative lancée par le ministère de l'Enseignement Supérieur égyptien "Étudier en Égypte".

La période de dépôt de candidature est ouverte sur le site internet :-

- 1- La première période du 20/06/2022 jusqu'au 30 novembre 2022.
- 2- La seconde période du 01/01/2023 au 31/05/2023.

Comment postuler:-

1. La demande est faite par voie électronique via le lien électronique « <https://admission.study-in-egypt.gov.eg> » pour compléter toutes les données requises et joindre une copie du passeport (valide) et tous les documents requis - en tenant compte du fait que le nom soit complet selon le passeport et à la fin L'étudiant imprime la candidature initiale.
2. L'étudiant soumet les originaux des documents requis à l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers (7 rue Dr. Ibrahim Abu Al-Naga - Hay el sefarat - Nasr City - Le Caire) Pour toute demande, un e-mail peut

être envoyé à l'e-mail de l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers "info@study-in-egypt.gov.eg" ou appelez la hotline 19064 "

Conditions d'éligibilité:-

- 1- L'étudiant doit être non-Égyptien.
- 2- Etre un nouvel étudiant
- 3- Les étudiants admis depuis plus de deux ans peut réinscrire
- 4- L'étudiant présente sa candidature via le site officiel de la plateforme "étudier en Egypte" :- <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>.
- 5- Aucun étudiant ne sera accepté dans les universités sans la nomination initiale sur la plateforme « Étudier en Égypte »:- <https://admission.study-in-egypt.gov.eg>.
- 6- L'étudiant présente l'ensemble des pièces et documents requis pendant la période mentionné dans l'annonce, et en conséquence, le dossier de l'étudiant est envoyé par courrier express au plus tard un mois de la date de réception des originaux, à condition que le dossier comprend tous les documents requis.

Documents requis pour postuler à la plateforme d'études en Egypte :

- 1- Une copie du certificat
- 2- Une copie de passeport valide
- 3- Une copie du relevé de notes
- 4- Une copie du certificat d'équivalence du Conseil Supérieur des Universités ou une copie du demande d'équivalence électronique depuis le site du Conseil Supérieur des Universités:- (<https://equ.scu.eg/>)
- 5- Une copie du Maîtrise ou du diplôme pour se postuler aux bourses de Master et de Doctorat.

- 6- Une copie du reçu de paiement, dans le cas d'un dépôt bancaire.

Documents requis par l'Administration centrale des affaires des étudiants étrangers au ministère de l'Enseignement supérieur égyptien:-

- 1- Le dernier certificat académique obtenu par l'étudiant certifié soit par le ministère des Affaires étrangères du pays et de l'ambassade égyptienne / attaché culturel du pays dans lequel se trouve l'étudiant
- L'ambassade du pays qui a délivré le certificat ou de l'ambassade du pays de l'étudiant en Égypte et du bureau d'attestation du ministère des Affaires étrangères égyptien en Égypte.
- 2- 7 photos personnelles récentes.
- 3- Si le diplôme a été obtenu en dehors de l'Égypte il doit être accrédité par le Conseil suprême des universités.
- 4- L'original du certificat d'achèvement des études du premier niveau universitaire et son équivalence du Conseil suprême des universités, s'il a été obtenu en dehors de la République arabe d'Égypte.
- 5- Reçu de paiement pour les services de candidature sur le site Web 2000 livres pour chaque diplôme universitaire en cas de paiement bancaire - 2000 livres services de coordination - services post-coordination "modification de candidature 1500 livres - transfert 1500 livres - ajournement 1500 livres - ré-nomination 1500 livres ») Le montant peut ne pas être remboursé si la demande est rejetée.
- 6- Une copie du passeport de l'étudiant.

- 7- Une lettre de l'ambassade de l'étudiant en cas de sa nomination pour une bourse ou une mission.
- 8- Présentation de l'original du certificat d'excellence accrédité dans le cas de l'étudiant candidat à un diplôme scientifique dans les spécialités médicales.

Règles de nomination aux bourses

(Echange Culturel - Sous-Comité des étudiants
étrangers au Ministère des Affaires Etrangères)

Pour l'année universitaire 2022-2023,

niveau universitaire et études supérieures

- 1- L'étudiant doit satisfaire à toutes les conditions éligibles pour rejoindre les universités égyptiennes selon le niveau auquel il est nommé pour la bourse.
- 2- Pour les étudiants étrangers nommés pour des bourses, ils sont acceptés dans les universités égyptiennes (dans les départements et divisions ordinaires uniquement), et si l'un d'eux souhaite s'inscrire à un programme d'études spécial avec frais, il paie les frais d'études payés pour ce programme ainsi que l'étudiant égyptien (soit en livres égyptiennes, soit en dollars américains).
- 3- les ambassades doit envoyer les listes d'étudiants nommés pour les bourses d'échanges culturels avant la date limite: le 31/10/2022.
- 4- 25% du nombre de bourses offertes dans le cadre des programmes et des conventions culturels et par la sous- Comité des étudiants étrangers du ministère des affaires étrangères est allouée aux (secteur médical - ingénierie - informatique et information).
- 5- Les bourses sont distribuées à toutes les universités de la République, dans la limite de la capacité d'absorption de chaque université.
- 6- Les étudiants accrédités par la Présidence de la République ne peuvent bénéficier de bourses ni demander l'exonération ou la réduction des frais de scolarité imposés aux étudiants étrangers en devises étrangères sauf dans les cas suivants:
 - A- Cas particuliers référés à l'autorité compétente.
 - B- Étudiants des bourses d'Agence pour le développement du ministère des Affaires étrangères.

- 7- Dans le cas où l'ambassade souhaite nommer des étudiants pour des bourses, qui étaient auparavant inscrits dans des universités égyptiennes avant l'année en cours, ils sont tenus de payer les frais de scolarité d'après avoir d'être inscrits dans des bourses.
- 8- Dans le cas où une ambassade souhaite transférer un certain nombre de bourses prévues dans le programme exécutif d'un niveau à un autre, cela se fait en envoyant une lettre officielle de l'ambassade indiquant ce souhait, à condition que le transfert soit effectué conformément aux règles suivantes:
 - A- Dans le cas d'un transfert du niveau universitaire aux études supérieures, le transfert se fait bourse contre bourse.
 - B- Dans le cas d'un transfert du niveau études supérieures au niveau universitaire, le transfert sera de deux (2) bourses études supérieures à une bourse universitaire.
 - C- Dans tous les cas, le passage d'un niveau à l'autre s'effectue après l'épuisement des bourses du niveau vers lequel le transfert doit s'effectuer.